
Schaapskudde  
trekt veel bekijks

D o o r  C H A N T A L  O P H U I S

Het is bijna een lopende 
attractie; de schaapskudde 
op de Deldeneresch. 
Schapenhouders Linda 
Buntsma en Peter de Rijter 
vermaken niet alleen 
toeschouwers maar ook 
zichzelf. “Het is fantastisch 
om te doen.”

‘Lie down!’, klinkt over het weiland 
naast café-restaurant ‘t Hoogspel. Border 
Collie Sepp gaat plat op de grond liggen 
en houdt intussen een schaapskudde 
nauwlettend in het oog. Een fluitsignaal 
van baas Linda Buntsma zet Sepp 
weer in beweging. De hond houdt op 
commando van de ‘handler’, zoals dat 
bij het schapendrijven heet, de schapen 
vakkundig bij elkaar en stuurt ze over  
het terrein. 

Buntsma en haar man Peter 
de Rijter zijn in maart 2022 met hun 
Drentse heideschapen neergestreken 
op Twickel. Daarvoor liep de kudde bij 
de Leemslagenplas bij Almelo en korte 
tijd bij de Zwanenhof in Zenderen. Van 
Twickelpachter Arjen van Buuren hebben 
ze een stuk grond op de Deldeneresch 
in onderpacht. “Twee hectare, we zijn 
er heel blij mee, meer hebben we ook 
niet nodig”, zegt Linda. “We hebben 

de schapen, zo’n zeventig stuks, om te 
trainen met onze Border Collies. Maar 
we geven ook trainingen aan baasjes die 
het schapendrijven willen leren. Verder 
verzorgen we workshops teambuilding en 
clinics voor bijvoorbeeld vriendengroepen.”

Grazen

Vanaf ‘t Hoogspel is de 
schaapskudde goed te zien. Vooral de 
trainingen op zaterdag trekken heel wat 

bekijks. “Er komen veel 
ouders, opa’s en oma’s met 
hun (klein)kind kijken. Dat 
levert leuke gesprekken 
op. We organiseren soms 
een open dag, bijvoorbeeld 
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Hond Noxx drijft de kudde bijeen.  

(foto’s: Monique van der Hoeven)

Linda Buntsma en Peter de 

Rijter hebben van hun hobby 

werk gemaakt.
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als de schapen geschoren moeten 
worden. En af en toe is er een wedstrijd 
schapendrijven.” Niet alleen burgers weten 
de kudde te vinden. Dat geldt ook voor 
boeren, legt Linda uit. “We worden veel 
gevraagd om weilanden te begrazen. Voor 
de boeren is het voordeel dat de schapen 
het eiwitarme wintergras eten. Wanneer in 
het voorjaar de koeien buiten komen is het 
gras veel eiwitrijker. Ook komen we met 
de schapen in natuurgebieden, waar ze 
ongewenste begroeiing weggrazen.”

James Herriot

“Een uit de hand gelopen hobby 
is het wel”, erkent ze. “Vroeger zag ik in de 
televisieserie van dierenarts James Herriot 
de Border Collies met de schapen. Later 
kocht ik er zelf eentje en nu hebben we 
acht Border Collies. Ze hebben fantastische 
instincten om met een kudde te werken. 
En verschillende karakters. Sepp is een 

hond die feilloos in het veld kan werken 
met de schaapskudde, die moet je eigenlijk 
zijn gang laten gaan. Maar we hebben 
bijvoorbeeld ook Noxx waar we in heel 
Europa wedstrijden mee doen. Noxx  
kan heel goed commando’s opvolgen.  
Dit werk is fantastisch om te doen.  
Lekker veel buiten, we komen in gebieden 
waar bijna niemand komt en hebben  
veel vriendschappen opgedaan. Het is  
echt een ‘way of life’ voor ons.”

Blauwtong

“De kudde moet zichzelf in principe 
kunnen bedruipen. Wol levert momenteel 
niks op, daardoor ontstaan er veel nieuwe 
toepassingen. Wij hebben het zelf gebruikt 
als vloerisolatie in ons huis. Ik geef ook 
cursussen vachtvilten. Jaarlijks laten 
we de schapen lammeren, een deel van 
de lammetjes verkopen we en een deel 
houden we om de kudde te verjongen. 
Dit jaar hebben we trouwens de schapen 
niet laten dekken wegens blauwtong, een 
virus dat zich via knutten, kleine muggen, 
verspreidt. Dat risico wilden we niet 
nemen, het is echt een nare ziekte  

waar een groot deel aan doodgaat. 
We controleren de schapen dagelijks 
en zonderen zieke dieren af. Een 
geneesmiddel is er nog niet, een  
vaccin wel maar dat is (nog) niet 
toegestaan in Europa.”

Schaapskooi

Een andere actuele bedreiging  
is de wolf. Bezorgd verklaart Linda:  
“In de buurt van Delden is er nog geen 
roedel, maar er zijn wel passanten 
wat verder weg, bij Vriezenveen en 
Haaksbergen. We zouden het weiland 
graag voorzien van schapengaas dat  
we ‘wolfproof’ kunnen maken, dus  
hogere hekken met stroomdraad.” 

Dromend over de toekomst 
lichten de ogen van Linda op: “Een eigen 
schaapskooi op Twickel zou prachtig zijn. 
Een plek om te wonen en werken, waar we 
voorlichting geven en educatieve projecten 
met scholen kunnen starten. Het plaatje  
zou dan helemaal kloppen.” 
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